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Adrian Bibu, candidatul PNL la funcția de primar al Sibiului: 
Bariere fonice și panouri la calea ferată, precum și 
intervenții publice pentru persoanele cu deficiențe

Candidatul PNL la funcția de primar al municipiului 
Sibiu, Adrian Bibu, a denumit un capitol din platforma sa 
program “RESPECT” și s-a referit în conținutul acestuia 
la lucrări publice în sprijinul persoanelor cu deficiențe, 
dar și la intervenții care ar putea crește gradul de confort 
și siguranță pentru sibieni. 

“Un oraș trebuie să dovedească respect 
față de locuitorii săi nu doar prin investiții 
publice de  anvergura, ci și prin atenția la de-
taliile care aduc un plus de confort sau si -
guranță oamenilor. Creșterea interesului față 
de Sibiu trebuie nu doar să bucure admi -
nistrația prin surplusul de venituri, ci să de-
termine o atenție sporită asupra tuturor 
e fectelor pe care expansiunea le produce.  

Există zone de trafic rutier în care nivelul 
de zgomot a crescut și depășește atât ziua, 
cât și noaptea, valorile admise. Există, de 
asemenea, zone de trafic feroviar în care valo-
rile de zgomot sunt depășite pe timpul nopții 
și există zone în care traficul feroviar pune în 
pericol viața oamenilor” - spune Adrian Bibu. 

Candidatul PNL Sibiu spune că Primăria, 
în semn de respect pentru cetățeni, trebuie 
să ia de urgență măsuri pentru reducerea 
disconfortului, mai ales că are la dispoziție 
documentațiile care indică negru pe alb atât 
ce are de făcut, cât și locurile în care trebuie 
să acționeze. 

„Spre exemplu, de ani de zile specialiștii au 

recomandat construcția de panouri între cele 
două gări din Sibiu. Nu cred că o discuție de-
spre competența legală cu privire la finanțare 
a putut dura atat de mult. 

Soluții precum barierele acustice (inclusiv 
naturale) sau înlocuirea stratului de uzură de 
pe unele străzi sunt la îndemâna Muni cipa -
lității, la fel cum sunt și metodele prin care 
poate impune măsuri de siguranță la calea 
ferată, chiar dacă acestea cad în sarcina 
altor organisme.  

Firește, toate acestea trebuie să facă parte 
dintr-o strategie care să cuprindă și măsuri 
de reducere a valorilor de trafic cu autotu -
risme personale” susține Adrian Bibu. 

Liberalul mai spune că felul în care admi -
nistrația unui oraș își tratează locuitorii cu 
nevoi speciale spune mai multe despre ea 
decât miile de metri pătrați de asfalt pe care-
i așterne pe drumuri. 

„Aceeași datorie de care încearcă Munici-
palitatea să se achite atunci când asfaltează 
alei sau trotuare o are și față de sibienii în 
scaune cu rotile și față de cei nevăzători. 

Există în Sibiu, deja la foarte multe treceri 
de pietoni, rampe, însă nu corespund nevoilor 
celor în scaune cu rotile, sunt utile, cel mult, 
carucioarelor pentru copii. Personal, deși 
apreciez intenția, mă întreb dacă  un metru-
doi în plus la lățime și o înclinație mai lină a 
acestor rampe sărăceau bugetul local într-
atât încât să nu se facă.  

De asemenea, apreciez preocuparea Pri -
măriei Sibiu pentru in s talarea suprafețelor de 

călcare pentru ne văzători la trecerile de 
pietoni. Însă este un lucru făcut doar pe 
jumătate. Acestea trebuie însoțite de o 
suprafață suplimentară, de urmărire, până la 
mijlocul trotuarului, astfel încât un nevă ză tor 
să nu fie nevoit să ajungă lângă carosabil 
(cu toate riscurile aferente) căutând însem-
nele care-i transmit locul de traversare“- 
spune în încheiere Adrian Bibu, candidatul 
PNL la funcția de primar al Sibiului.



17 august | STAR SIBIAN ACTUAL | 3

Consiliul Județean Sibiu lider în absorbția 
fondurilor europene în Regiunea Centru

Consiliul Județean Sibiu este lider la absorbția fon-
durilor europene în Regiunea Centru, depășind astfel 
județele Brașov, Alba, Covasna, Harghita și Mureș.

Consiliul Județean (CJ) Sibiu a reușit să 
atragă, prin Programul Operațional Regional 
(POR), fonduri în valoare de 415.345.495 lei 
pentru proiecte de Reabilitare termică, Dru-
muri, Turism și Sănătate. A depășit astfel 
județul Brașov, care a absorbit 300.800.144 
de lei, pentru proiecte de reabilitare Termică, 
drumuri și sănătate. Administrația brașo vea -
nă este urmată de cea din județul  Alba, cu 
215.331.686 lei, pentru proiecte de Reabi -
litare termică, Drumuri, Sănătate, cea din Co-
vasna, cu 151.86.819 lei, pentru proiecte de 
Patrimoniu, Drumuri, Sănătate, cea din jude -
țul Harghita, cu 117.564.712 lei, pentru pro -
iecte de Patrimoniu și Drumuri, iar ultimul loc 
în ceea ce privește absobția de fonduri pe 
proiecte finanțate prin POR se situează ad -
ministrația județului Mureș, cu 141.547.794 
lei atrase, pentru proiecte de Patrimoniu și 
Drumuri 

Sume record pentru modernizarea  
drumurilor județene 

Cele mai mari sume atrase prin POR de 
către Consiliul Județean Sibiu, din 2017 în-
coace, peste 324.372.237 lei, au fost pentru 
reabilitatea unor drumuri județene. Astfel, 
pentru reabilitare și modernizare DJ 141 
Mediaș – Moșna - Pelișor – Bârghiș, pe o 
lungime de 24,682 kilometri, plus moderni -
zarea a cinci poduri aflate pe acest tronson, 
CJ Sibiu a obținut prin POR o finanțare în val-
oare de peste 84.612.237 lei. Lucrările înce-
pute în 2017 sunt programate a se încheia în 
2021. Pentru proiectul de reabilitare a DJ 106 
Agnita – Sighişoara, ce include reabilitarea 
drumului județean pe o lungime de 37,312 
kilometri, reabilitarea a 3 poduri, demolarea 
şi construcţia a 4 poduri noi, CJ Sibiu a 
obținut prin același program o finanțare în 
valoare de  peste 118.625.483 lei. Lucrările 
începute în 2018 vor fi încheiate în 2022. 
Modernizare DJ 106B A1-Ocna Sibiului-
Loamnes-Șoroștin-Țapu, care a inclus reabi -
litare drumui judeţean pe o lungime de 
34,993 kilometri, reabilitare şi modernizare a 
5 poduri, demolarea şi construcţia a altor 2 
poduri, a fost proiectul pentru care CJ Sibiu 
a obținut prin POR finanțare în valoare de 
peste 121.135.517 lei. La ora actuală este în 
derulare procedura de achiziție a lucrărilor 

care trebuie terminate până în 2022.  

Grijă pentru mediu 
Începând cu 2018, CJ Sibiu a atras prin 

POR sume în valoare de peste 65.072.956 
pentru diferite proiecte pe mediu. Astfel, pen-
tru reabilitarea termică a 3 pavilioane din 
cadrul Spitalului Clinic Județean de Urgență 
(SCJU) Sibiu având o suprafață utilă des -
fășurată de 21.300,57 mp, CJ Sibiu a obținut 
o finanțare în valoare de peste 50.146.330 
lei. Proiectul a fost demarat în 2018, trebuie 
finalizat în 2021, iar la ora actuală se află în 
stadiul  de pregătire a documentaţiei pentru 
achiziţia lucrării.  

Pentru reabilitatea termică a unui pavilion 
- Dispensar din cadrul Spitalului de Pneumof-
tiziologie Sibiu, Consiliul Județean a investit 
peste 3.149.441 lei, tot din fonduri POR. 
Proiectul demarat în 2018 este în stadiul de 
derulare a procedurii de achiziție și trebuie fi-
nalizat în 2022.  

Reabilitarea termică a altor două pavili -
oane din cadrul Spitalului de Pneumoftiziolo-
gie Sibiu, în suprafață totală de aproximativ 
1.507 mp este un alt proiect derulat prin 
POR, pentru care CJ Sibiu a obținut o fi -
nanțare în valoare de peste 7.647.159 lei. 
Proiectul inițiat în 2018 este în stadiul de 
elaborare a documentaiei tehnico-economice 
și trebuie finalizat până în 2022.  

Pentru eficientizarea energetică a pavi -
lionului IV al Spitalului de Psihiatrie Dr. Ghe-
orghe Preda din Sibiu, proiect ce prevede 
reabilitarea termică a Pavilionului în supra -
față de 568 mp, CJ Sibiu va cheltui aproxi-
mativ 4.130.026 lei, tot din fonduri obținute 
prin POR. Proiectul care trebie finalizat până 
în 2022 este în stadiul de pregătire a do -
cumentației pentru achiziția lucrărilor.  

Sănătatea sibienilor contează 
Încă dinainte de izbucnirea pandemiei de 

COVID-19, Consiliul Județean a încercat și 
chiar a reușit să atragă fonduri prin POR pen-
tru modernizarea spitalelor din Sibiu și pentru 
îmbunătățire calității actului medical. Pentru 
astfel de proiecte CL a atras fonduri în va -
loare totală de 23.945.363 lei. Astfel, pentru 
modernizarea, extinderea și reabilitarea clă -
dirii ce va deservi activitatea UPU de primire 
și acordare a primului ajutor specializat pen-

tru toate categoriile de urgențe medico-chi -
rurgicale a SCJU Sibiu, Consiliul Județean a 
obținut o finanțare în valoare de peste 
8.066.046 lei. Proiectul demarat în 2019 este 
în stadiul de elaborare a documentaţiei teh -
nico-economice și trebuie finalizat în 2022.  

Pentru proiectul de investiții în infrastructura 
existentă a Spitalului de Psihiatrie Dr. Gh. 
Preda Sibiu în vederea relocării ambulatori-
ului de specialitate adulți CJ Sibiu a ob ținut 
prin POR suma de 10.697.780 lei. Lu crarea, 
care trebuie finalizată în 2021 este deo -
camdată în stadiul de proiectare şi execuţie.  

Pentru echiparea și dotarea Ambulatoriului 
Spitalului Clinic Județean de Urgență Sibiu 
pentru creșterea calității serviciilor medicale 
oferite cetățenilor CJ Sibiu va investi 
4.319.525 lei, fonduri POR. Învestiția înce -
pută anul trecut este în curs de finalizare.  

Dotarea Ambulatoriului Integrat din cadrul 
Spitalului de Pneumoftiziologie Sibiu pentru 
creșterea calității serviciilor medicale este un 
alt proiect pentru care CJ a investit 862.012 
lei, tot prin POR. La ora actuală este în deru-
lare procedura de achiziţie a echipamentelor. 

Investiții în Turism 
În 2018 CJ Sibiu a obținut finanțare tot prin 

POR, pentru un proiect de amploare care se 
referă la dezvoltarea infrastructurii turistice în 
stațiunea balneo-climaterică Ocna Sibiului. 
Proiectul cuprinde modernizarea infrastruc-

turii rutiere în lungime de 3106 metri lineari, 
realizarea unei parcari în suprafață de 5560 
mp, amenajări specifice activităților de agre-
ment pe o suprafață de 38.707 mp, respectiv 
amenajare unei zone de agrement și sport 
pentru sănătate, amenajarea parcului „Sta-
tuia Minerului“, amenajarea peisagistică a 
„Lacului Pânzelor“, amenajare peisagistică a 
„Lacului fără fund“, amenajare peisagistică a 
„Lacului Verde“ (Popular) și amenajarea unui 
teren de joacă în zona ANL. Valoarea totală 
a proiectului care trebuie finalizat anul viitor 
se ridică la 9.613.388 lei 2018-2022. 

Proiecte pentru viitor 
Consiliul Județean Sibiu și-a propus să ac-

ceseze cu prioritate orice finanțare care 
vizează acțiunile din Foaia de parcurs a 
Pactului Verde European, care țin de stimu-
larea și utilizarea eficientă a resurselor prin 
trecerea la o economie circulară, mai curată, 
dar și de refacerea biodiversității și reduc-
erea poluării. Alte domenii de interes, în 
funcție de documentele de programare exis-
tente la momentul de față sunt Reducerea 
emisiilor de CO2, Patrimoniu, Turism, In -
frastructură rutieră, Învățământ special, Efi-
cientizare administrație publică, inclusiv 
continuare proces digitalizare, Infrastructură 
de sănătate, Infrastructură socială fără ca -
racter rezidențial, Incluziune socială, Sus -
ținere antreprenoriat.
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Gheorghe Roman și-a depus candidatura 
pentru un nou mandat de primar

Primarul Mediașului, Gheorghe Roman, alături de o 
parte din echipa de consilieri pe care s-a bazat în pe-
rioada actualului mandat, a depus dosarele pentru candi-
datura alegerilor locale din acest an. 

„În cei peste de 4 ani de când sunt primarul 
Mediașului, împreună cu echipa mea am 
gândit, am obținut finanțare și am început să 
derulăm proiecte importante pentru noi toți. 
Obiectivul meu permanent a fost acela de a 
moderniza și înfrumuseța orașul nostru și im-
plicit de a îmbunătăți calitatea vieții medie -
șenilor. În acest mandat mi-am îndreptat 
atenția spre teme și probleme grave cu care 
s-a confruntat orașul nostru. Din discuțiile cu 
medieșenii a rezultat că prioritară este infra-
structura, pentru reabilitarea căreia am alo-
cat în fiecare an sume importante de la 
bu getul local și nu numai. Deși s-a lucrat 
mult, sunt încă străzi care trebuie reabilitate, 
este încă o temă pe care mi-am propus să o 
tratez cu multă responsabilitate și în ur -
mătorul mandat. Acesta nu a fost singurul 
obiectiv pe care mi l-am propus și l-am rea -
lizat. Am atras fonduri guvernamentale și eu-
ropene și astfel am continuat programele 
sociale prin care am oferit transport gratuit 
elevilor și persoanelor vârstnice, am investit 
în dotarea și modernizarea unităților de în -
vățământ, am continuat amenajarea de 
puncte de colectare a deșeurilor menajere, 
am continuat să extindem și să modernizăm 
rețelele de apă și canal din oraș, am obținut 
importante finanțări pentru spitalul municipal 
și, nu în ultimul rând, am reușit să susținem 
la nivel local toate măsurile de protecție și 
siguranță a medieșenilor în fața panedemiei 
cu Covid-19, iar lista poate continua. Pentru 
toate aceste probleme ale noastre pe care le-
am rezolvat am primit numeroase aprecieri 
la întâlnirile cu medieșenii pe care le-am avut 
de-a lungul timpului în tot orașul și acest 
lucru mi-a dat multă încredere. Ceea ce pot 
să vă promit este că nu mă voi opri aici. 
Aceste proiecte trebuie să fie continuate în 
aceeași direcție bună. Noi proiecte trebuie 
gândite și implementate la nivel local pentru 
ca Mediasul să prospere. Ar fi greșit ca 
investițiile făcute până acum să se oprească 

aici. Mă bazez pe experiență acumulată în 
administrația publică locală, cunoașterea și 
crearea unei relații profesionale corecte 
bazată pe încredere și profesionalism cu 
colegii mei din Primărie, pe susținerea per -
manentă pe care o am din partea echipei 
mele de consilieri locali. Sunt convis că voi 
realiza tot ceea ce mi-am propus în contin-
uare pentru Mediaș. Iubesc și cunosc acest 
oraș. Cred că am dovedit până acum că în 
proiectele pe care le-am propus pentru 
orașul nostru am ținut mereu cont de binele 
și bunăstarea medieșenilor. Mi-am depus 
candidatura pentru încă un mandat de primar 
convins fiind că știu exact ce presupune, că 
mi-am definit clar direcțiile care trebuie ur-
mate, că știu foarte bine sunt problemele 
reale ale dumneavoastră și că pas cu pas voi 
încercă în continuare să le rezolv. Însă nimic 
nu se poate realiza peste noapte. Pentru 
orice lucru bine făcut este nevoie de timp și 
mai ales de bani. Consider că după o în -
delungată perioadă în care Mediasul a stag-
nat, în care fiecare medieșean a avut de 
suferit datorită unei administrații greșit ges-
tionate, încet dar sigur în ultimii 4 ani Me -
diașul a început să prospere. Așa cum este 
normal, medieșenii au început să se mân -
drească din nou cu orașul lor. Am do vedit că 
sunt primarul care susține per formanța, care 
a reușit să rezolve multe dintre problemele 
arzătoare ale orașului, așa că astăzi îi trans-
mit fiecărui medieșean în parte că mi-am pro-
pus ca eu să fiu în continuare Primarul Tău.”,  
a spus Gheorghe Roman, primarul Munici -
piului Mediaș. 

Thellmann Christine este unul dintre con-
silierii locali care, alături de primarul Gheor -
ghe Roman, a contribuit la prosperitatea și 
dezvoltarea orașului Mediaș. 

„Alături de domnul primar și de câțiva colegi 
am depus astăzi dosarele de can didatură la 
funcția de consilier în cadrul Consiliului Local 
Mediaș, dar și listele de sus ținere a candida-

turilor. Am considerat firesc, ca cele 27 de 
locuri de pe listă, să fie ocupate de colegi 
din actualul mandat, dar și de oameni noi 
care și-au exprimat dorința de a candida și 
de a reprezenta interesele medieșenilor. Timp 
de peste patru ani am susținut proiectele pro-
movate în cadrul șe dințelor de Consiliu local, 
proiecte care au rezultat în urma unui dialog 
constant cu cetățenii,  a unor nevoi și prob-
leme identificate în cadrul numeroaselor în-
tâlniri avute în diverse cartiere ale orașului si 
care s-au dovedit a fi benefice pentru Mediaș. 
Activitatea actualei echipe se reflectă în 
nume roasele lucrări din oraș și în modul pozi -
tiv în care s-a transformat Mediașul. S-au 
încheiat multe lucrări, însă mai avem multe 
șantiere deschise, tot ceea ce înseamnă 

infras truc tură a cunoscut o îmbunătățire prin 
nume roase investiții, spațiile verzi au fost în -
frumusețate, locurile de joacă au cunoscut 
de asemenea o îmbunătățire considerabilă. 
Acestea sunt lucruri concrete care se văd pe 
teren, însă timp de patru ani de zile am lucrat 
foarte mult și pe fonduri europene, proiectele 
aflându-se în stadii diferite, de la contractare,  
la evaluare și la cereri depuse. Sunt convinsă 
că avându-l ca primar pentru un nou mandat 
pe dl Gheorghe Roman, susținut de o echipă 
competentă și cât mai bine reprezentată de 
consilieri locali PNL vom continua să propu -
nem și susținem proiecte necesare orașului 
nostru.”, a transmis Thellmann Christine, con-
silier PNL Mediaș.
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Drumul județean 141, Mediaș - Bârghiș, 
realizat în proporție de peste 45 %

Cu toate că, vremea ploioasă din această vară le-a cam 
dat bătăi de cap drumarilor, lucrările la Drumul Județean 
141 Mediaș – Moșna – Pelișor – Bârghiș înaintează cu 
pași repezi.  

Potrivit constructorul, lucrările la drumul care 
face legătura între Mediaș și Bârghiș, au fost 
realizate în proporție de peste 45 %. Perioada 
de execuție a fost stabilită la 30 de luni. Dru-
mul ar urma să fie gata în februarie 2022, dar 
firma care a preluat realizarea acestuia speră 
să îl finalizeze în vara anului 2021. 

„Ne bucurăm să vă anunțăm că până la 
acest moment, lucrările la Drumul Județean 
141 care leagă localitățile Mediaș - Bârghiș 
sunt finalizate în proporție de peste 45%. Am 
reușit să turnăm primul strat de astfalt pe 
aproximativ 13 kilometri de drum și să be to -
năm 6-7 șanțuri. De asemenea, în comuna 
Moșna am terminat construcția primului pod, 
iar cel de al doilea este finalizat în jur de 70% 
- 80%. Perioada ploioasă din ultima perioadă 
ne-a cam încurcat puțin și ne-a afectat lucră -
rile, mai ales la podul doi, care a fost inundat. 
În prezent, se lucrează la sistemul rutier pe 
km 12, 14, 18 și 20. Sperăm să putem a -
nunța finalizarea drumului DJ 141 Mediaș- 
Bârghiș în cursul verii următoare.”, a spus 
managerul de proiect, Ioan Bocicor – in-
ginerul șef. 

Graficul lucrărilor de pe DJ 141 
Lucrări de consolidare drum – executate în 

proporție de 95%. 
Drum – lucrări de casetare, profilare șan -

țuri, realizare strat balast, piatră spartă, asfalt 
– realizate în proporție de 40%. 

Poduri La km 9+467 – lucrări realizate în 
proporție de 80%. 

La km 9+678 – lucrări realizate în proporție 
de 10%. 

La km 10+864 – lucrări realizate în pro -
porție de 15%. 

La km 12+808 – lucrări realizate în 
proporție de 5%. 

Podețe – executate în proporție de 60%. 
Reabilitarea și modernizarea DJ141 Me -

diaș – Moșna – Pelișor – Bârghiș este 
finanțată prin Programul Operațional Re-
gional 2014-2020. În urma finalizării proce-
durii de achiziție publică, din martie 2019, 
Asocierea SC Drumserv SA – SC Betacops 
SRL a semnat acordul privind prestarea ser-
viciilor de proiectare și execuție a lucrărilor. 
Proiectul este implementat cu sprijinul Au -
torității de Management reprezentată de Mi -
nisterul Lucrărilor Publice, Dezvoltării Și 
Ad ministrației și a Organismului Intermediar 
reprezentat prin Agenția pentru Dezvoltare 
Regională Centru iar valoarea totală se ridică 
la 84.612.237 lei, cu tot cu TVA. 

Valoarea contractului de proiectare și exe -
cuție este de 56.255.887,96 lei (TVA inclus). 
Ca urmare a realizării proiectului tehnic, în 
august 2019 a fost emis ordinul de începere 
al lucrărilor și a fost predat amplasamentul 
către constructor. Contribuția CJ Sibiu este 
de 2.469.139, cu TVA din care: 792.749 lei 
cheltuieli neeligibile și 1.676.389,78 lei, chel-
tuieli eligibile. Valoare totală eligibilă este de 
83.819.488 lei cu TVA inclus iar valoarea 
grantului nerambursabil la 82.143.098 lei in-
clusiv TVA.
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Viața Dariei Anghel depinde și de noi
Micuța Daria Anghel, la nouă luni, este un erou care are 

nevoie de sprijinul nostru pentru a supraviețui. 
Bebelușul s-a născut cu hernie diafragmatică con -
genitală – diafragma care separă toracele de abdomen 
lipseste, permițând stomacului și intestinelor să urce în 
cutia toracică și blocând dezvoltarea plămânului stâng. 

„Suntem la capătul puterilor și, pentru a ne 
permite tratamentele și spitalizarea, avem 
nevoie de ajutor. Orice părinte de pe lumea 
asta își dorește ca propiul copil să fie bine. 
La fel și noi. Din păcate, povestea noastră și 
a Dariei este una cu final deschis. Ceea ce 
inițial a fost o bucurie până la lacrimi, s-a 
transformat într-o tristețe pentru care abia 
mai avem lacrimi de vărsat. Despre prob-
lemele Dariei am aflat la 16 săptămâni, în 
urma unui control de rutină la spitalul Odo -
bescu din Timișoara. Medicul ginecolog în 
prima fază a spus că ceva nu este ok și tre-
buie să refacem consultul (eco). La cel de-al 
doilea control efectuat în aceeași oră, și-au 
dat seama că nu văd bine inima și că nu știu 
exact ce s-a întâmplat, dar presupuneau că 
ar fi vorba despre o hernie diafragmatică 
congenitală.”, spune Adrian Anghel, tatăl 
Dariei. 

Daria este o eroină, care luptă cu această 
boală nemiloasă încă de când se afla în bur-
tica mamei (părinții copilei au aflat despre 
problemele de sănătate ale acesteia din 
primele 16 săptămâni, în urma unui control 
de rutină la spitalul Odobescu din Timișoara) 
Daria s-a născut mai devreme cu 4 săptă -
mâni față de data la care era programată, 
12.11.2019 (la 36 de săptămâni), prin ceza -
riană la spitalul de Ginecologie Sant’Anna. 
Bebelina a fost transportată și intubată ime-
diat după naștere la spitalul de Pediatrie 
Regina Margherita în secția de Terapie In -
tensivă. A fost operată de două ori. Prima 

operație a fost după 3 zile de la naștere, iar 
cea de-a doua după aproximativ 1 lună. 

Au urmat două episoade de septicemie, iar 
în tot acest timp s-au încercat mai multe 
metode de eliminare a apei pe care Daria o 
avea în corp și în plămâni, plus metode de 
încercare de a respira singură fără a fi 
intubată. Toate aceste tentative nu au avut 
succes, iar în data 26 decembrie Daria a fost 
salvată la limită, ea respirând în acel moment 
singură doar cu ajutorul unei măști de oxigen 
timp de 5 zile. În 28 ianuarie i s-a făcut 
chirurgicală de traheo-stomie. Daria a stat 
internată în secția de Terapie Intensivă 4 luni 
de zile, timp în care i s-au făcut o serie de 
teste și analize în care au descoperit că are 
probleme de imunodeficiență, neurologice, 
pneumologice și genetice.

Cum poți dona 
 

ING BANK RON: 
RO97INGB0000999901023679  

– Adrian Anghel 
 

GB15REVO00997097898996 sau număr 
telefon +40723424490 (Revolut) 

 
IBAN: IT27L0200830415000420253672  

– Ionela Elena Barb
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Cu toții am auzit vorbindu-se despre tumori 
mamare, dar foarte puțini, exceptând cadrele 
medicale, înțeleg exact despre ce e vorba și 
de aceea sunt extrem de speriați la auzul cu-
vântului ”tumoră„. De aceea m-am gandit că 
ar fi utile unele precizări. 

Ca orice tip de tumoră și tumorile mamare 
se împart în două categorii: tumori maligne 
(cancerul) și tumori benigne (cele care nu 
sunt cancer). Diferențiere dintre cele două 
entități se face pe baza unor date clinice, 
cum ar fi forma, conturul, mobilitatea, sensi-
bilitatea, ritmul de creștere, consistența, dar 
și cu ajutorul unor investigații paraclinice – 
ecografia mamară (care nu iradiază deloc și 
se poate repeta ori de câte ori este nevoie)  
și mamografia. 

Cauza exactă a cancerului mamar este 
necunoscută. Hormonii feminini și vârsta îna -
intată joacă un rol în determinarea cancerului 
mamar, dar și unele afecțiuni benigne numite 
stări precanceroase. E foarte important de 
știut că în momentul în care o persoană prin 
autopalpare își depistează o formațiune 
tumorală (o crescătură) la nivelul sănului este 
obligatoriu să meargă la medicul de familie 
sau direct la specialistul chirug sau oncolog, 
deoarece doar acesta va putea face dife -
rența exactă între o formațiune benignă și 
una malignă. Se poate ca formațiunea să fie 

benignă și atunci poate beneficia de un trata-
ment conservator medical, dar se poate în-
tâmpla ca formațiunea să fie malignă și 
atunci descoperită într-un stadiu incipient 
POATE FI VINDECATĂ COMPLET. De 
aceea prezentarea de urgență la medic în 
aceste situații de multe ori ne poate salva 
viața. Managementul cancerului de sân este 
multimodal, implicând o întreagă echipă de 
medici atât pentru depistare , cât și pentru 
terapie (medic de familie, radiolog, oncolog, 
chirurg). Tratamentul modern include ra-
dioterapia, chimioterapia, hormonoterapia, 
terapia biologică cu anticorpi monoclonali și 
nu în ultimul rând chirurgia. 

În Centrul de Diagnostic și Tratament pen-
tru Bolile Sânului din cadrul Clinicii Proctoven 
există atât specialiștii, cât și dotarea nece -
sară depistării și tratamentului afecțiunilor 
glandei mamare (mamograf, ecograf, sală de 
operație). 

Conf. Univ. Dr. Ciprian Tănăsescu  
Medic Primar Chirurg 

Doctor în Științe Medicale 
Competență în chirurgie oncologică 

Centrul Medical Proctoven  
Strada Rusciorului, Nr. 18, Sibiu 
Tel. Programări 0369/410858 sau 

0735/545530

TUMORILE MAMARE

Dragi sibieni, 
iubesc Sibiul și consider că acesta trebuie să fie un oraș de 
referința pe harta Europei. În aceasta direcție ne putem în-

drepta doar prin implicare și cooperare. Cu optimism și 
speranță am decis să candidez la funcția de primar al Sibiului, 

din partea Alianței Liberalilor și Democraților. 
Sunt Horațiu Marin și propun un salt valoric pentru orașul  

nostru. Mulți dintre dumneavoastră mă cunoașteți ca om al 
justiței, prin exercitarea profesiei de avocat, mulți m-ați cunos-

cut ca om al administrației prin funcția de subprefect al 
județului Sibiu pe care am ocupat-o, mulți dintre 

dumneavoastră mă cunoașteți ca promotor al valorilor 
românești care mă reprezintă, mulți  

dintre dumneavoastră mă cunoașteți ca prieten devotat. 
Ca reprezentant al comunității sibiene îmi doresc să fructific 
potențialul de dezvoltare al orașului prin angajarea tuturor 
resurselor necesare și eforturilor dedicate, prin muncă de 

echipă și valorificarea capitalului uman extraordinar existent  
în orașul nostru. 

Sprijinul dumneavoastră mă onorează și mă 
responsabilizează să devin cea mai bună opțiune pentru un  

viitor primar al orașului.  
Cu deosebită considerație, 

Horațiu MARIN 
IMPLICAREA FACE DIFERENȚA! 

Prelevare de organe la SCJU Sibiu: 

Ficatul, rinichii și plămânii unui tânăr de 25 
de ani au salvat mai multe vieți omenești 

La Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă 
Sibiu a avut loc prima prelevare de organe 
din acest an. Intervenție chirurgicală a fost 
una complexă, cu atât mai mult cu cât s-a 
desfășurat în condițiile dificile, determinate 
de pandemia COVID. Donatorul a fost un 
tânăr de 25 de ani, cu traumatism cranio-
cerebral și edem cerebral sever și sângerări 
cerebrale difuze, a cărei viață nu a mai putut 
fi salvată de către medici, dar care a redat 
viața altor oameni. Tânărul a fost diagnosti-
cat în moarte cerebrală iar familia sa a avut 
puterea de a lua decizia dificilă de a accepta 
prelevarea organelor, oferind astfel șansa la 
viață unor semeni aflați în suferință. Inter ven -
ţiile de prelevare a ficatului şi rinichilor au fost 
realizate de  echipele de profesionişti ale In-
stitutului Clinic Fundeni din București şi Insti-
tutului Clinic de Urologie şi Transplant Renal 
Cluj iar organele recoltate au redat bucuria 
vieţii pentru alţi 3 români, a căror unică şansă 
era o intervenţie de transplant. Intervenţia de 
prelevare a plămânilor a fost realizată de o 
echipă de medici a Eurotransplant, în con -
dițiile în care pe teritoriul României nu a exi-

stat un receptor compatibil pentru plămân. În 
cadrul întregului proces, un rol esențial a 
revenit echipei de la Sibiu, formată din Dr. 
Tiberiu Toabeș, coordonator local de trans-
plant şi Dr. Ioana Codru – în calitate de key 
donation person (KDP), susținuți de medicii 
rezidenți ATI Corina Săceleanu și Teofil 
Pisaltu, aflați în gardă alături de Dr. Toabeș. 
Întregul proces s-a derulat sub supraveg-
herea dlui Conf.univ.dr. Mihai Sava, medicul 
șef al Secției Clinice ATI a SCJU Sibiu.  

Acordul pentru donare a fost obţinut de la 
către Dr. Tiberiu Toabeş, care are misiunea 
deli cată și dificilă de a fi alături de familie și 
de a le explica că un astfel de gest de mare 
umanitate duce la salvarea de vieți omenești. 
După obţinerea acordului familiei pacientului, 
Dr. Toabeș este cel care demarează proce-
durile necesare prelevării luând legătura cu 
centrele de transplant şi echipele de re -
coltare.  

„Procesul este, încă din start, unul deosebit 
de complex, deoarece vorbim despre unul 
dintre cele mai grele momente: pierderea 
unei vieți omenești, care însă duce la salva -

rea altor vieți, în urma acceptului pentru 
donarea organelor. Este un gest de profundă 
empatie și solidaritate pentru care mulțumim 
familiei. Nu există cuvinte suficiente pentru a 
sublinia importanța unui astfel de gest. Ulte-
rior obținerii acordului acționăm contra-cro -
nometru ca o echipă unită de același scop: 
sal varea celor pentru care transplantul re -
prezintă singura șansă de supraviețuire“, 
explică Dr. Tiberiu Daniel Toabeș.  

„Apreciem și susținem eforturile pe care 
echipa ATI de la SCJU Sibiu le depune pen-
tru activitatea de prelevare și transplant de 
organe, care este esențială în demersul de 
salvare a vieților unor oameni aflați în sufe -
rință. Mesajul este unul clar: donarea de or-
gane salvează vieți și sperăm ca acest mesaj 
să fie înțeles de cât mai mulți dintre semenii 
noștri”, a declarat Conf.univ.dr. Liliana 
Coldea, managerul SCJU Sibiu.  
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Bucurie mare pentru cisnădieni - CS Măgura 
Cisnădie a promovat în Liga a III-a

„Cu bucurie în suflet și emoție vă anunțăm 
că echipa noastră a promovat în Liga lll-a! Le 
dorim băieților mult succes! Mulțumim Pri -
măriei și Consiliului Local Cisnădie, Remo-
mag și Pic Protect, domnului președinte 
Raica și tuturor celor implicați în acest 
proiect!” este mesajul jucătorilor CS Măgura 
Cisnădie. 

În condițiile în care a crescut numărul de 
echipe prin modificarea sistemului compe -
tițional, iar patru echipe care au participat în 
ediția 2019-2020 a Ligii 3 nu s-au mai înscris 
în noul sezon, au rămas locuri vacante. Ur-
mare atât a deciziei Comitetului de Urgență 

al FRF din 11 mai 2020, care arată că “prin 
excepție de la prevederile art. 18 alin 1 lit. a 
din ROAF, locurile vacante în Liga 3 (maxi-
mum 7 locuri) vor fi completate cu cel mai 
bine clasate echipe de pe locul 2 în mini-gru-
pele participante la barajul de promovare în 
Liga 3”, cât și a deciziei Comitetului Executiv 
al FRF din 25 iunie 2020, echipele promo-
vate de pe locul secund (pe locurile vacante) 
sunt CSO Plopeni, CS Avântul Valea Marului, 
CSM Râmnicu Sărat, CS Sportul 2007 
Șimleu Silvaniei, CS Măgura Cisnădie, CS 
Ocna Mureș, AS FC Bărăganul Ciulnița. 
Conform regulamentului jocurilor de baraj 

promoveaza în ligă a-III-a și 7 echipe clasate 
pe locul 2. 

„AJF Sibiu felicită echipa CS Măgura 
Cisnădie care a promovat în liga a-III-a după 
ce a încheiat minigrupa de baraj pe locul 2. 
În urma omologăii rezultatelor de către de-
partamentul competiții al FRF, CS Măgura 
Cisnădie a ocupat unul din cele 7 locuri pro-
movabile departajarea echipelor făcându-se 
după criteriul fair-play (primele locuri vor fi 
ocupate de echipele care au primit cele mai 
puține cartonașe în cele două jocuri de 
baraj).”, transmit reprezentanții Asociației 
Județene de Fotbal Sibiu. 

În conformitate cu prevederile regulamen-
tului de baraj pentru promovarea în Liga 3, 
ediția 2020-2021, câștigătoarele celor 14 
mini-grupe de baraj în trei au obținut pro-
movarea în al treilea eșalon. Astfel, ACS 
Bradu Borca, CS Dante Botoșani, CSM Satu 
Mare, CS Progresul Șomcuța Mare, CS 
Unirea Ungheni 2018, CSM Corona Brașov, 
ACS Progresul Ezeriș, CS Avântul Periam, 
ACS Voința Budeasa, CSO Petrolul Pot-
coava, ACSM Oltenița, CSA Steaua Bu -
curești, ACS Sportul Chișcani, CS Gloria 
Albești și-au câștigat dreptul de a evolua în 
Liga 3. 

Comitetul de Urgență al Federației Române de Fotbal a validat recent, echipele promovate în Liga 3, printre acestea aflându-
se și CS Măgura Cisnădie. Cisnădienii au reușit această promovare, deoarece au încheiat minigrupa de baraj pe locul 2.

Anastasios Zetos a 
semnat cu CSM Mediaș

Anastasios Zetos a ajuns la o înțelegere cu 
CSM Mediaș, urmând să evolueze pentru 
echipa noastră în sezonul 2020/2021. Acesta 
sosește în România de la echipa TeleUnicom 
BAC U18, din Grecia. 

Jucătorul în vârstă de 18 ani măsoară 197 
cm și evoluează pe pozițiile 2-3. Acesta are 
dublă cetățenie, română și greacă, mama 
acestuia fiind româncă. Așadar, noul jucător 
al echipei noastre se va încadra regulii U23.  

Născut în Grecia, Zetos a evoluat la nivel 
de juniori pentru Panathinaikos, Pisteri și 
TeleUnicom BAC. În sezonul 2019/2020 a -
cesta a avut medii statistice de 22 de puncte, 
9 recuperări și 4 pase decisive. În vara anului 
trecut a făcut parte din lotul lărgit al naționalei 

României U18.  
Alături de Pisteri a obținut locul secund în 

campionatul național de juniori al Greciei. În 
sezonul precedent, s-a calificat în play-off 
alături de TeleUnicom BAC, însă acesta nu 
s-a mai disputat din cauza pandemiei de 
coronavirus.  

„Sunt încântat că am șansa de a face primii 
pași în liga de seniori la CSM Mediaș. Scopul 
meu, în sezonul care urmează, este să reu -
șesc să mă adaptez atât în categorie cât și 
în rolul pe care echipa mi-l va da. Fără în -
doială, doresc să dau tot ce pot ca să ajut 
echipa și să evoluez cât mai mult posibil.”, a 
declarat Anastasios Zetos.
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FLORIN NEAG, administratorul public al Consiliului Judetean Sibiu:  

La CJ Sibiu am gasit o echipă cu 
voință și viziune pe termen lung

Care sunt atribuțiile administratorului 
public în cadrul Consiliului Judetean 
Sibiu și cum ați decis să vă alăturați 
echipei?  

Am decis să mă alătur echipei din Consiliul 
Județean, considerând a fi o mare șansă de 
a lucra alături de o echipă profesionistă. Am 
apreciat întotdeauna rezultatele pe care le 
vedeam și am văzut aici  determinare pentru 
rezultat, am văzut o ambiție de a demonstra 
că este posibilă și o administrație „altfel”, una 
care să aibă curajul să-și asume proiecte 
îndrăznețe, fără teama că la bilanțul electoral 
s-ar putea pierde voturi dacă acestea nu s-
ar realiza sau că răspunderea asumată pu -
blic este una prea mare.  

Atribuțiile mele în acest moment sunt di-
verse, însă prioritare sunt cele legate de pro-
prietatea publică a județului, imobile și 
dru muri județene, precum și cele privind or-
ganizarea, sau reorganizarea dacă doriți a 
transportului public județean după noile 
prevederi legislative în acord cu prevederile 
europene. De asemenea, am fost mandatat 
să mă ocup cu managementul echipei care 
coordonează în această perioadă cazarea 
personalului din sistemul public sanitar, pen-
tru reducerea a riscului de infectare cu noul 
coronavirus. 

Având în vedere faptul că am venit, cumva, 
tot din domeniul administrației publice, ante-
rior acestui post fiind directorul general ad-
junct al operatorului de transport public din 
Mediaș, o altă administrație publică cu bune 
rezultate, am considerat această propunere 
o evoluție și, în același timp, o provocare în 
carierea mea profesională. Din punct de 
vedere al pregătirii profesionale, studiile mă 
recomandă, întrucât sunt licențiat în științe ju-
ridice, iar al doilea master pe care l-am făcut 
a fost în domeniul administrației publice, la 
Cluj, la Universitatea Babeș Bolyai, tocmai 
pentru a-mi întări competențele si a înțelege 
mai bine administrația publică. 

Veniți de la Mediaș. Cum vi se pare că 
acțiunile CJ Sibiu au impact asupra 
județului? Se văd investițiile în județ? 

Da, vă pot spune că acestea sunt resimțite 
de locuitorii din județ, majoritatea investițiilor 
pe care le-a făcut Consiliul Județean fiind în 
refacerea și modernizarea drumurilor jude -
țene și în sănătate, așadar ceea ce ne im -
pac tează pe toți cetățenii, în egală măsură. 
Fac adesea naveta și circul mult în județ, în 
special pe Valea Târnavelor, iar asigurarea 
unei infrastructuri rutiere de calitate, care să 

lege comunitățile rurale de zonele urbane, să 
vină în sprijinul unei mobilități facile este un 
deziderat actual, pe care conducerea CJ l-a 
atins într-o mare măsură. Proiectele de tip 
suburban, periurban sau metropolitan dacă 
doriți, sunt și în viziunea Uniunii Europene 
cele care cresc nivelul de trai al tuturor 
locuitorilor, reducând decalajele zonale, in-
diferent dacă locuitorii acestora trăiesc în 
zone urbane, zone suburbane sau rurale, iar 
rolul Consiliului Județean este unul integra-
tor, care vine să inițieze, să sprijine și chiar 
să participe la astfel de proiecte care, dez-
voltate de mai multe UAT-uri să își producă 
efectele benefice așteptate. Chiar finanțarea 
europeană nerambursabilă în următorul 
exercițiu financiar al Uniunii Europene pre -
vede proiecte axate pe zone care depășesc 
limitele unui UAT și au o zona de acțiune 
metropolitană sau periurbană, cum am mai 
spus. 

De aceea, consider că tot ce s-a realizat în 
ultimii patru ani pe această structură a dru-
murilor județene este în trendul actual de 
dezvoltare pe care îl are în vedere și Uniunea 
Europeană. Cei aproape 400 km de drumuri 
județene modernizați cu eforturi bugetare lo-
cale, naționale sau europene reprezintă re -
zultatul muncii echipei care lucrează în 
Con siliul Județean Sibiu. Cu toate acestea, 
așa cum am spus, nu doar infrastructura 
rutieră are impact asupra locuitorilor din tot 
județul. Investiții precum reabilitarea, dotarea 
cu echipamente și modernizarea spitalelor 
din subordine cu fonduri naționale sau eu-
ropene, dar mai ales construcția „de la prima 
cărămidă” a Noului Spital Județean, care în 
sine reprezintă cea mai mare investiție a 
județului Sibiu de la Revoluție până astăzi, 
arată voința și viziunea pe termen lung, iar 
aici trebuie apreciată determinarea preșe -
dintei consiliului - Daniela Cîmpean, care a 
reușit să aducă acest proiect la stadiul unui 
proiect MATUR care poate fi finanțat. 

Cum vi se pare președinta CJ Sibiu 
Daniela Cîmpean?  

Am venit aici cu așteptări mari, pentru că 
eram conștient că vin în una din cele mai 
bune echipe județene din zona centru și de 
la nivel național dacă doriți – știam, de exem-
plu, că județul Sibiu este lider la atragerea de 
fonduri europene, cu o valoare de peste 107 
milioane EUR. Sunt conștient că un astfel de 
nivel ridicat al echipei din care fac parte mă 
obligă și pe mine, în aceeași măsură, la 
performanță în poziția pe care o ocup. 

Pe Daniela Cimpean o cunosc de mai bine 
de 10 ani, de pe vremea când era consilier 
județean, iar eu eram consilier local în mu-
nicipiul Mediaș. Încă din acea perioadă am 
colaborat bine având în vedere că domeniul 
nostru de activitate profesională era identic, 
respectiv cel juridic. Am apreciat-o încă de 
atunci pentru determinarea și profesionalis-

mul cu care trata fiecare speță în parte și mă 
bucur să descopăr că după atâția ani, OMUL 
Daniela Cîmpean a rămas neschimbat, a -
celași om atent, bun profesionist și cu 
dragoste față de ceea ce face. Toate aceste 
calități, fac din ea un model de lider de suc-
ces de care instituțiile noastre publice au 
atâta nevoie.
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Actorii Teatrului Național „Radu Stanca” 
Sibiu revin pe scenă din 27 august

„Metamorfoze”, regia Silviu Purcărete, 
„Steaua fără nume”, regia Florin Coșuleț și 
„Balul”, regia Radu Nica sunt primele spec-
tacole pe care Teatrul Național „Radu Stan -
ca” Sibiu le va prezenta publicului, în aer 
liber, la Fabrica de Cultură, începând cu data 
de 27 august 2020. Oferta culturală a Națio -
nalului sibian este completată de specta-
colele difuzate pe TNRS – Scena Digitală, 
producții noi special create pentru mediul on-
line sau spectacole din repertoriul TNRS în-
registrate video în acest an, în condiții de 
calitate high definition a sunetului și imaginii.   

Oferta culturală a Naționalului sibian este 
completată de spectacolele difuzate pe 
TNRS – Scena Digitală, producții noi special 
create pentru mediul online sau spectacole 
din repertoriul TNRS înregistrate video în 
acest an, în condiții de calitate high definition 
a sunetului și imaginii. Alături de spectacolele 
pe care publicul le poate viziona pe bază de 
bilet, outdoor sau pe Scena Digitală, TNRS 
continuă și seria evenimentelor cu acces gra-
tuit, difuzate exclusiv online, precum: „Ac-
tori.SB.Online – Daruri teatrale” – în fiecare 
duminică, luni și marți; Spectacole lectură 
„Virgil Flonda”, în fiecare a doua zi de marți 
din fiecare lună; Spectacole și evenimente 
din cadrul ediției speciale FITS online din 
acest an – redifuzate în fiecare sâmbătă 
până în luna decembrie inclusiv. 

Biletele pentru toate spectacolele prezen-
tate de TNRS, atât outdoor, la Fabrica de 
Cultură, cât și online, pe TNRS – Scena 
Digitală, pot fi achiziționate de pe site-ul 
teatrului (www.tnrs.ro/program) sau din A -
genția Teatrală TNRS – Str. Nicolae Băl -
cescu, nr. 17. Agenția Teatrală va fi deschisă 
publicului începând din 12 august 2020. Pro-
gramul de funcționare va fi de marți până 
sâmbătă, de la ora 11:00 la ora 18:00.

PROGRAM TNRS – SCENA OUTDOOR 
„Metamorfoze”, după Ovidiu, regia Silviu Purcărete (27, 28, 29, 30 august 2020, ora 

21:00, Preț bilet: 50 lei), „Steaua fără nume” (de Mihail Sebastian, regia Florin Coșuleț,  9, 
10 septembrie 2020, ora 20:00, Preț bilet: 50 lei), „Balul” (regia Radu Nica, 12, 13 septem-
brie 2020, ora 20:00, Preț bilet: 50 lei)

PROGRAM TNRS – SCENA DIGITALĂ 
„Felii”  (un spectacol de Lia Bugnar cu Ofelia Popii12, 13, 14 august 2020, ora 19:00, 7, 

8, 9 octombrie 2020, ora 19:00, preț bilet: 30 lei), „Maternal” de Alexandra Badea (Regia 
Radu Nica – PREMIERĂ, 19, 20, 21 august 2020, preț bilet: 30 lei) „Opinia publică” (de 
Aurel Baranga, Regia Theodor-Cristian Popescu, 26, 27, 28 august 2020, preț bilet: 30 lei), 
„Tom și Jerry 2.0” (adaptare după „Jerry and Tom” de Rick Cleveland, Regia Florin Piersic 
Jr. 2, 3, 4 septembrie 2020, ora 19:00, preț bilet: 30 lei),  „Live” (de Thomas Perle, Regia 
Bobi Pricop, 8, 9, 10 septembrie 2020, ora 19:00, Spectacol în limba germană, cu subtitrare 
în limba română,preț bilet: 30 lei),  „Autobahn” (de Neil LaBute, Regia Andrei și Andreea 
Grosu. Mini-serie de teatru-film, 16, 17, 18 septembrie 2020, ora 19:00, preț bilet: 30 lei) 
„Moroi” (Texte de Cătălin Ștefănescu și Ada Milea, Regia Alexandru Dabija, 23, 24, 25 sep-
tembrie 2020, ora 19:00, preț bilet: 30 lei) și „Călătoriile lui Gulliver” (Exerciții scenice in-
spirate din opera lui Jonathan Swift, Regia Silviu Purcărete, 30 septembrie, 1, 2 octombrie 
2020, ora 19:00, preț bilet: 30 lei)

Artiștii sibieni revin pe scena 
Sibiu Sounds Festival

SIBIU SOUNDS FESTIVAL – singurul fes-
tival dedicat exclusiv trupelor locale anunță 
perioada celei de-a treia ediții. Evenimentul 
se va desfășura între 11 și 13 septembrie 
2020 în Piața Habermann, când își propune 
să aducă în fața sibienilor cele mai impor-
tante trupe locale care au piese în compoziție 
proprie. Intrarea la concerte este gratuită. 

„Gata înscrierile, albumul #Together2020 
intră în fabricație curând! Mulțumiri artiștilor 
care au rupt puțin din arta lor muzicală să ne 
facă zilele mai bune - acasă, în mașină, la 
party-uri, oricând și oriunde! Vin și aplauzele 
curând. Ne bucurăm să vedem că au apărut 
și trupe noi, pe care abia așteptăm să le cu -
noaștem mai bine.”, transmit organizatorii 
evenimentului. 

Pe scena Sibiu Sounds vor susține show-
uri live artiștii din Sibiu, mai mult sau mai 

puțin cunoscuți, dar care au piese proprii, 
100% originale, ce aparțin unor genuri muzi -
cale diverse – de la jazz, blues, pop și rock, 
până la folk, hip hop și stiluri experimentale. 

Sibiu Sounds a devenit pentru artiștii locali 
o platformă prin care aceștia se pot exprima 
liber în condiții tehnice foarte bune, susținuți 
de echipamente de scenă profesionale, într-
o producție muzicală promovată intens. Pen-
tru a da continuitate acestei misiuni, or gani -
zatorii evenimentului și-au propus să con tinue 
demersul în acest an atipic pentru a ține 
alături comunitatea de artiști din Sibiu și fanii 
lor, în ciuda măsurilor suplimentare de care 
participanții vor trebui să țină cont. 

Festivalul este organizat de Asociația 
Culturală S.ART și este un proiect cofinanțat 
de Primăria Municipiului Sibiu și Consiliul 
Local Sibiu.
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Au mai rămas doar 31 de cauze pentru care 
participanții pot alerga la Maratonul Sibiului

Antrenorul Călin Anton:  
Infrastructura sportivă a Sibiului este un subiect 
sensibil pentru cei care lucrăm în acest domeniu

Contextul pandemiei de COVID-19 a 
schim bat data initial a organizării acestui 
eveniment, dar a redus și din numărul de 
proiecte. Din cele 54 de cauze, doar 31 au 
mai rămas, însă și acestea au suferit modi -
ficări privind bugetele sau activitățile. Cea de-
a noua ediție a Maratonului Interna țional 
Sibiu este programată pe 29 august. Până la 
momentul redactării acestui material, erau 
înscriși 858 de participanți, organizatorii 
așteptându-se ca numărul să ajungă la 1000 
de alergători.  

Proiectele din acest an sunt Casa de lângă 
Sinagogă Mediaș, Căsuța din Munți,  Autism 
fără listă de așteptare-servicii integrate, Toți 
suntem Unicat – Ne bucurăm de copilărie 
împreună!, Spitalul cu liniște și zâmbet, Cu -
noaşte natura din jurul tău 2, Gear Maniacs 
– susține Robotica în școlile gimnaziale sibi-
ene, Fiecare bătaie de inimă contează – Spi-
talul Copiilor, Exercițiul 18 – un exercițiu de 
im plicare, CsodaVár – Castelul Miraculos, 
Tăcerea NU vindecă violența domestică, 
Caravana atelierelor STEAM, Crucea Roșie 
Sibiu – centru educațional și de suport comu-
nitar, Recolta speranței, Să (s)pun DA edu -
cației practice!, We Help Școala din Săcel!, 
Împreună reconstruim Palatul Copiilor Sibiu, 
Achiziționare unități de terapie intensivă pen-
tru fauna sălbatică, Curtea școlii, un loc eco-
logic, educativ și distractiv!, Ludoteca Verde, 
Teren multifuncțional pentru practicarea în 
aer liber a activităților sportive, Aleea sen -
zorială pentru copiii cu autism, Primul centru 
comunitar SUS INIMA, ECOplay – locuri de 
joacă pentru copiii din Prislop și Trainei, 
Poteca Slow Food – povești despre natură, 
Intră în joc și câștigi sănătate!, Campanie de 
sterilizări gratuite câini și pisici, în satele Sibi-

Baschetul sibian a devenit cunoscut în Ro -
mânia, datorită echipei masculine BC CSU 
Sibiu, una dintre puținele echipe de tradiție 
din campionat. În umbra acesteia s-a dez-
voltat echipa de baschet feminin Magic Sibiu, 
unde s-au format jucătoarele Alexandra Uiuiu 
sau Elisabeth Pavel, două dintre baschetba -
listele emblematice ale Sibiului. Cu toate că, 
baschetul feminin este foarte apreciat în rân-
dul cetățenilor acestui oraș, în prezent, Sibiul 
suferă la capitolul baschet feminine la se-
nioare. În 2007 a fost desființată echipa 
Magic Sibiu, iar junioarele Clubului Sportiv 
Școlar Sibiu (CSȘ), antrenate în prezent de 
Călin Anton, au de ales între a se îndrepta 
spre alt oraș sau a renunța la visul de a de-
vein baschetbaliste senioare de succes. 
Călin Anton, a fost antrenorul echipei de se-
nioare, care acum este tehnicianul echipei de 
junioare, ne-a răspuns câtorva întrebări. 

Ați antrenat și echipa Magic Sibiu, de ce 

s-a desființat? 
Desființarea echipei de prima ligă Magic 

Sibiu este un subiect sensibil, chiar si după 
atât timp, pentru mine, cât și pentru toți cei 
ce au pus umărul la construcția și evoluția 
acestui club privat ce nu putea fi finanțat pe 
atunci de către autoritățile locale, spre de-
osebire de zilele nostre. Mare păcat că acest 
club cu resurse extrem de modeste, dar cu 
un potențial ridicat,  nu mai este în peisajul 
baschetului feminin sibian, deoarece este 
foarte greu sa înființezi, dar extrem de ușor 
să desființezi. Dovada este că au trecut 13 
ani și nu am pus nimic în loc. Anul trecut s-a 
încercat ceva sub sigla CSM, dar fără finali-
tate, iar sportivele sibience senioare au ple-
cat din nou să joace la alte echipe din țară, 
reprezentand orașe mai prietenoase cu 
sportul. Probabil același traseu o să- l aibe și 
junioarele actuale de la CSS Sibiu, un club 
care produce sportive pentru Sibiu, însă la 

nivel de senioare orașul nostru este inexis-
tent pe harta baschetului feminin românesc. 

Baschetbaliste pe care le-ați antrenat și 
acum sunt de succes, nume importante 
din baschetul feminin? 

Uiuiu Alexandra și Pavel Elisabeth sunt 
selecționate la lotul olimpic de baschet 3x3 
și se pregătesc pentru Jocurile Olimpice din 
Japonia 2021. 

Cât de mult le-a afectat perioada de 
stare de urgență pe jucătoare? 

Pot spune că starea de urgență le-a afectat 
direct și foarte mult, ele având o anumită 
rutină, școală, antrenament, lecții, odihnă, 
meciuri, deplasări în weekend. Bineînțeles că 
au primit un program de antrenament acasă 
(Deși, baschetul nu este sport de aparta-
ment), pe care l-au urmat, improvizând și alte 
metode de antrenament, sau sporturi com-
plementare. La initiațiva lor am avut întâlniri 
pe zoom, apoi ele au început să alerge prin 
parcuri individual, apoi în grupuri de 3, 4 cât 
au permis ordinele guvernului. Surpriza a fost 
că s-au organizat și pregătit  singure, cu mici 
îndrumări din partea mea, așa că atunci când 
am început nu am plecat de la 0. O consider 
o dovadă de mare caracter. Despre finale, 
tocmai s-au amanat pentru sfarsitul lunii au-
gust si inceput de septembrie. 

Cum stă Sibiul la capitolul 
infrastructură în domeniul sportiv? 

Infrastructura sportivă a Sibiului este un 
subiect sensibil pentru cei care lucrăm în 
acest domeniu, deoarece nu prea există, sau 
dacă există este nefuncțională, improprie și 
aici nu mă refer doar la baschet. Ar trebui ca 
edilii orașului să-și întoarcă fața spre acest 
veritabil fenomen social, să facă o evaluare 
corectă a bazelor actuale, apoi să elaboreze 
o strategie în domeniu, după care să treacă 
la construirea unora noi și la modernizarea 

celorlalte. Personal, mi-ași dori Sibiul îm-
pânzit de terenuri multifuncționale unde să 
se poată practica mișcarea pentru sănătate 
și multe sporturi.  

Cât de costisitor este să ții un copil la 
baschet? 

La Clubul Sportiv Școlar Sibiu nu se per-
cepe nici o taxă, totul fiind gratis. Clubul su -
portă toate cheltuielile legate de participarea 
spotivilor în competițiile oficiale, asigurând și 
bazele sportive necesare des fă șurării proce-
sului instructiv. 

Un mesaj pentru cititorii noștri. 
Sportul înseamnă depășirea propriilor limi -

te. Sportul înseamnă depășirea tuturor bari-
erelor; Sportul ne ajută să socializam; Sportul 
ne eliberează de grijile cotidiene. Sportul ne 
dă satisfacții nebănuite; Sportul ne induce 
starea de bine; Sportul ne dezvoltă person-
alitatea și ne ajută la integrarea în societate. 
Mesajul meu este... faceți mișcare, faceți 
sport. 

Bilanțul echipei CSȘ în Campionatul Na -
țional U16 feminin – ediția 2019/20: 8 victorii, 
6 înfrângeri. Popa Alexia Maria (U16 și U18, 
08.02.2004), Bogdan Andreea Nicol (U16 și 
U18, 12.12.2004), Bucșă Maria-Emilia (U16 
și U18, 29.05.2004), Sava Alisia (U16 și U18, 
16.10.2004), Pop Maria (U16 și U18, 
11.02.2004), Damian Maria Elena, Ene Na-
talia-Silvia (11.02.2006), Avram Ștefana 
(13.06.2004), Avram Andreea (13.06.2004), 
Ciucur Alexia-Ioana (18.04.2004), Ceaușu 
Debora-Maria (18.01.2005), Boureci Me -
lissa-Geor giana (18.04.2004), Lepădat Ro -
xana (24.12.2005), Oltean Iulia Teodora 
(28.10.2004), Fleschin Carmen (22.04.2005), 
Sfarghiu Justina (26.03.2004) și Popa Alexia 
Maria/Bogdan Andreea Nicol (căpitani) sunt 
baschetbalistele junioare ale Sibiului.

ului, Centrul comunitar de educație nonfor -
mală Junior Community Club, Întoar cem pe 
dos emoțiile – psihoterapie pentru copiii din 
centrele de plasament și Șura Culturală 
Comunitară Gușterița. 

Participanții vor lua startul individual, din 
Piața Mare, la intervale de 20 de secunde, re-
spectând a o serie de măsuri de siguranță 
pentru prevenirea răspândirii COVID-19. 
Cursele sunt: Crosul Visma (5km); Zacaria 
10k (10 km); Maratonul Continental (42 km); 
Semimaratonul Elrond (21 km); Marquardt 
TeamRun (ștafetă 4×5,3km); Squad Race by 
EshopWedrop (3 km). Toate Cursele Copiilor 
vor avea loc doar în cadrul „Aleargă Oriunde”. 

„Prin intermediul Maratonului Internațional 
Sibiu ne propunem să susținem spiritul de 
inițiativă al sibienilor – idei bune care pot re-
zolva probleme ale comunității și care vor 
crește calitatea vieții. Evenimentul aduce 

împreună întreaga comunitate: cetățeni, or -
ganizații, companii și autorități publice”, au 
declarat organizatorii evenimentului. 

În acest an, organizatorii pun la dispoziția 
celor care aleg să concureze individual dar 
luând startul din Piața Mare sau nu reușesc să 
se participe din diverse motive să opteze  pen-
tru înscrierea „Aleargă Oriunde”, pe ve chiul 
model al alergării în diaspora. În acest caz, ter-
menul limită de înscriere este 1 octombrie, iar 
participarea poate avea loc oricând în pe-
rioada 29 august – 1 octombrie 2020.  

Din cauza pandemiei cu noul coronavirus 
traseele au fost parțial modificate, iar pentru 
buna desfășurare a evenimentului vor exista 
o serie de măsuri de siguranță și condiții de 
participare în plus față de anii precedenți. În 
timpul cursei NU se va putea alerga în grup 
/ umăr la umăr, fiind necesară respectarea 
unei distanțe între alergători. Sosirea alergă -

torilor în zona evenimentului trebuie să se 
facă individual și respectând ora la care vor 
fi programați. 

Alergătorii, precum și toți participanții la 
eveniment, se vor supune procesului de 
măsurare a temperaturii și triajului epidemi-
ologic observațional. Triajul observațional va 
fi asigurat de o persoană calificată. În cazul 
în care temperatura depășește 37.3° grade 
Celsius sau persoana prezintă simptomatolo-
gie de infecție (tuse, strănut, rinoree, febră, 
stare generală modificată), aceasta nu va 
mai participa la eveniment și vor fi urmate 
toate măsurile necesare, atât de către par -
ticipanți, cât și organizatori. Alergătorii vor re-
specta recomandările organizatorului de 
purtare a măștii când se află în zona eveni-
mentului, cu excepția perioadei când alear -
gă. Zona evenimentului va fi delimitată, iar 
accesul publicului va fi restricționat.



Inteligența Artificială în  
spitalele din județul Sibiu

Consiliul Județean Sibiu susține moder -
nizarea sistemului medical, și propune spi-
talelor din subordine, dar și celor din județ, 
includerea și folosirea softului XVision bazat 
pe Inteligența Artificială care poate identifica 
17 patologii de pe radiografiile de torace. În 
cadrul Spitalului Clinic Județean de Urgență 
Sibiu această tehnologie avansată este deja 
folosită, urmând a fi semnat un parteneriat de 
colaborare cu compania XVision și cu Spi-
talul de Pneumoftiziologie, dar și cu celelalte 
spitale din județ.  

„Medicina evoluează, iar datoria noastră 
este să ținem pasul și să fim receptivi la 
folosirea tehnologiei de ultimă generație în 
medicină. Inteligența artificială reprezintă un 
pas înainte pe drumul spre digitalizare a 
sănătății care, în contextul actual, devine tot 
mai necesară, iar experiența prin care am 
trecut anul acesta ne-a demonstrat cât de 
importantă este investiția constantă în spi-
tale, dotări, echipamente.  

Îi felicit pe tinerii de la XVision pentru acest 
sprijin inovativ acordat spitalelor, și salut de-
schiderea me dicilor de a folosi în beneficiul 
pacienților tehnologia, care îi asistă pe pe-
rioada de diagnosticare”, a declarat Daniela 
Cîmpean președinta Consiliului Județean 
Sibiu. 

Softul dezvoltat de start-up-ul XVision, for-
mat dintr-o echipă tânără de IT-iști și medici 
radiologi, extrem de activi și documentați, 
îmbină perfect medicina modernă cu tehnolo-
gia. Sistemul  folosește inteligența artificială 
pentru a genera interpretări ale radiografiilor 
pulmonare, fiind menit să asiste doctorii în 

analiza pe care o fac, oferind în mod rapid o 
interpretare adițională a imaginilor medicale, 
asemenea unui „coleg“ digital. Folosirea a -
plica ției facilitează procesul de screening și 
prioritizează pacienții în funcție de patologiile 
detectate, putând fi folosit și pentru screen-
ing-ul pentru COVID-19.  

„Consider că digitalizarea sistemului de 

sănătate este un obiectiv ce se poate realiza 
printr-o strânsă colaborare între companiile 
românești și reprezentanții sectorului public, 
susținerea din partea oficialităților fiind nece-
sar pentru accelerarea demersului. În acest 
sens, inițiativa Consiliului Județean Sibiu și 
sprijinul acordat demonstrează că repre -
zentații celor doua sectoare, public și privat, 

pot colabora pentru binele cetățenilor. Spe -
răm că implementarea programului XVision 
să vină în ajutorul medicilor, facilitând un act 
medical ce pune accent pe relația medic pa-
cient și totodată ajutând colectivul medical să 
beneficieze de avantajul tehnologic oferit de 
inteligența artificială“, a declarat Ștefan Iarca 
- manager XVision.


